

ရန်ကုန်ပရိုတက်စတင့်ပြန်လည်ပြုပြင်သောအသင်းတော်
Yangon Protestant Reformed Church
တနင်္ဂနွေစာစောင်၊ နံပတ် (၈၃)

ဧနုစွဲ - ၂၄. ၇. ၂၀၁၁

ပဋိညာဉ်၏ပြီးပြည့်စုံခြင်းအကြောင်း(The Consummation of the Covenant)

ပဋိညာဉ်ဆိုသည်မှာ သဘောတူညီချက်တစ်ခု မဟုတ်ပါ။ စာချုပ်တရပ်နှစ်ဦးသဘောတူ ချုပ်ဆိုခြင်းမဟုတ်ပါ။ ထို့သို့ဖြင့် ဘုရားသခင်က သူ့လူများကို ကယ်တင်ခြင်းမဟုတ်ပါဟု ကျွန်တော်တို့ပြောနေခြင်း၏အကြောင်းတရားအများထဲမှတစ်ခုမှာ ပဋိညာဉ် ၏ပြီးပြည့်စုံခြင်းနှင့်ပတ်သက်နေပါသည်။ ပဋိညာဉ်၏ပြီးပြည့်စုံခြင်းဆိုသည်မှာ ကျွန်တော်တို့၏သခင်ယေရှု၏ ထာဝရဖြစ်သော ကောင်းကင်နှင့်ဆိုင်သောနိုင်ငံတော်တွင်

၎င်း၏အဆုံးသတ်အကောင်အထည်ပေါ်ခြင်းနှင့်ဂုဏ်ကျက်သရေနှင့်ပြည့်ဝခြင်းကို ဆိုလိုပါသည်။

အကယ်၍ ပဋိညာဉ်သည် ကယ်တင်ခြင်းရရန်အတွက် သဘောတူညီချက်တရပ်၊ နှစ်ဦးသဘောတူစာချုပ်တရပ်သာဖြစ်ခဲ့ပါလျှင်၊ ၎င်းပဋိညာဉ်ပြီးပြည့်စုံခြင်းရောက်သောအခါ၊ ကျွန်တော်တို့ကယ်တင်ခံရခြင်း၏ပြည့်စုံခြင်းကို ရရှိကြသောအခါ၊ ထိုပဋိညာဉ်ကို ဘေးဖယ်ထားလိုက်တော့မည်သာဖြစ်ပါသည်။ အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော် သဘောတူညီချက်စာချုပ်တို့မည်သည့် အကောင်အထည်ပေါ်သောအခါ၊ စာချုပ်လဲ ပြီးမြောက်ပြီး အသုံးမဝင်တော့သကဲ့သို့ဖြစ်ပါမည်။

သို့သော် ဘုရားသခင်၏ပဋိညာဉ်ကို ထိုသို့လုပ်၍မရပါ။ အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော် ပဋိညာဉ်သည် ထာဝရဖြစ်ပါသည်။ အချိန်အတိုင်းအတာတစ်ခုတွင်သာ လိုအပ်သောသဘောတူညီချက် စာချုပ်လိုမျိုးမဟုတ်ပါ။

ထို့ကြောင့် ပဋိညာဉ်ဆိုသည်မှာ ဘုရားသခင်နှင့်သူ့၏လူတို့အကြား သခင်ခရစ်တော်၌ရှိနေသော တူတော်နှောင်/နှောင်ဖွဲ့မှု၊ မိတ်သဟာယဖွဲ့မှုဖြစ်သည်ဟု ကျွန်တော်တို့က ယုံကြည်ရခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ထိုမိတ်သဟာယဆက်နွယ်မှုကို ကျမ်းစာက ပဋိညာဉ်ပေါ်မြို့လာဖြင့်ပေါ်ပြလေ့ရှိပါသည်။ “ငါသည် သင်တို့၏ဘုရားသခင်ဖြစ်မည်။ သင်တို့သည် ငါ၏လူများ ဖြစ်ကြမည်။”

အကယ်၍ ထိုအချက်သည် ပဋိညာဉ်၏အနှစ်သာရဖြစ်သည်ဆိုလျှင် - ဘုရားသခင်သည် ငါတို့ဘုရား၊ ငါတို့သည် သူ၏လူများ - ကောင်းကင်တို့သို့ အားလုံးရောက်ကြပြီးလျှင်လည်း၊ ထိုပဋိညာဉ်ကို နောက်တွင်ထားခဲ့မည်မဟုတ်ပါ။ စွန့်ပစ်လိုက်မည်မဟုတ်ပါ။ ထိုမှဆန့်ကျင်လျက် ပြည့်စုံစွာပို့၍ အကောင်အထည်ပေါ်လာမည်သာဖြစ်ပါသည်။ ကောင်းကင်တို့ဆိုသည်မှာ တကယ်တမ်း ပြောရလျှင် ထိုသို့သောနေရာဖြစ်ပါသည် - ငါတို့သည် ဘုရားသခင်နှင့်ထာဝရအတူရှိမည်။ သူ့ကို ဂုဏ်တော်စီးမွမ်းမည်။ သူနှင့်အတူ ထာဝရပျော်ရွှင်စွာနေထိုင်ခံစားမည်ဖြစ်ပါသည်။

၎င်းကို ဗျာဒိတ်ကျမ်း ၂၁:၃ က ကောင်းကင်သစ်မြေကြီးသစ်၏ဂုဏ်ကျက်သရေအဖြစ် တိကျစွာ ပေါ်ပြထားပါသည်။ အားလုံးသည် အသစ်ဖြစ်ကြသောအခါ မျက်ရည်များသည် ရှိတော့မည်မဟုတ်ပါ။ သေခြင်းလည်း မရှိတော့ပါ။ ငိုကြွေးဟော်ဟစ်ခြင်း၊ ဝမ်းနည်းခြင်း၊ နာကျင်ခြင်းဝေဒနာများလည်း ရှိကြတော့မည်မဟုတ်ပါ။

သို့သော် ထိုထက်ပို၍ အံ့ဩစရာကောင်းသည်ကို ကောင်းကင်မှအသံတော်က ကြိုတင်ပြောပြနေပါသည်။ “ကြည့်ပါ။ ဘုရားသခင်၏တံတော်သည် လူတို့တဖန်တော်မူ၏။ လူတို့ဝိပဿနာအတူ ကိန်းဝပုတော်မူမည်။ သူတို့ဝိပဿနာ ကိုယ့်တော်၏လူဝိပဿနာ လိုမည်။ ဘုရားသခင်သည် ကိုယ့်တော်၏လူတို့ကို ခံယူတော်မူမည်။ သူတို့ဝိပဿနာအတူ ကိုယ့်တော်၏လူတို့ကို ခံယူတော်မူမည်။”

သတိပြုရမည်မှာ ထိုကျမ်းပိုဒ်ထဲတွင် ပဋိညာဉ်ပေါ်မြို့လာပါနေသည်ကိုဖြစ်ပါသည်။ “ငါသည် သင်တို့ဘုရားဖြစ်မည်။ သင်တို့သည် ငါ့လူများဖြစ်ကြမည်။” ထိုထက်ပို၍ အံ့ဩစရာကောင်းခြင်း (သို့) ပို၍ နှစ်သက်စရာကောင်းခြင်းသည် မရှိနိုင်တော့ပါ။

နောက်ထပ်သတိပြုရမည်မှာ ထိုကျမ်းပိုဒ်က ဘုရားသခင်၏တံတော်ကို ထည့်ပြောထားခြင်းဖြစ်ပါသည်။ မေ့ဟောင်းကာလတွင် ထိုနေရာသည် ဘုရားသခင်၏ ပဋိညာဉ်နေရာဖြစ်သည်။ သူ့လူများနှင့် အတူတူနေသောနေရာဖြစ်သည်။ သူတို့၏ဘုရားသခင်အဖြစ် မိမိကိုယ်ကို ပေါ်ပြသောနေရာဖြစ်သည် (ထွက် ၂၉:၅၂ - ၅၆)။

မေ့ဟောင်းကာလသည် ပို၍ ကောင်းသောအရာများကို ကြိုတင်ခိုမိတ်ပုံသင်္ကေတများဖြင့် ပေါ်ပြသောကာလဖြစ်ပါသည်။ ၎င်းက သခင်ယေရှုခရစ်တော်ကိုယ်တိုင်ကို ပုံပေါ်ပါသည်။ သူ့အားဖြင့်၎င်း၊ သူ့ထံ၌၎င်း ဘုရားသခင်သည် ကျွန်တော်တို့နှင့်အတူ နေတော်မူပါသည်။ ကျွန်တော်တို့၏ဘုရားဖြစ်ပါသည်။ သူ့အားဖြင့် ဘုရားသခင်သည် မိမိ၏ဂုဏ်ကျက်သရေရှိခြင်းအားလုံးကို ကျွန်တော်တို့ထံ ပွင့်ပြနေတော်မူပါသည်။ ခရစ်တော်၌ သူသည် ကျွန်တော်တို့နှင့်တွေ့ဆုံတော်မူပါသည်။ ကျွန်တော်တို့နှင့် စကားပြောတော်မူပါသည်။ ခရစ်တော်အားဖြင့် သူသည် ကျွန်တော်တို့ထံတွင် နေတော်မူပါသည်။ ၎င်းသည် ဘုရားသခင်ပဋိညာဉ်တော်၏ ထာဝရကောင်းစွာ ခံစားရမည်ဖြစ်ပါသည်။

ပဋိညာဉ်များကိုပေါင်းရုံးပေါ်ပြခြင်း(The Covenants Summarized)

ကျမ်းစာကပေါ်ပြသော ပဋိညာဉ်အမျိုးမျိုးသည် သီးသန့်ပဋိညာဉ်များမဟုတ်ကြောင်းကို ကျမ်းစာအားဖြင့် ကျွန်တော်တို့ ပေါ်ပြစွဲပြီးဖြစ်ပါသည်။ ၎င်းတို့သည် ဘုရားသခင်၏ထာဝရပဋိညာဉ်ကို ပုံစံအမျိုးမျိုးဖြင့် ပေါ်ပြခြင်းများသာဖြစ်ကြပါသည်။ ယူတွင် ကျွန်တော်တို့သည် ရှေ့ကရေးခဲ့သည်များကို ပေါင်းရုံးပေါ်ပြပါမည်။

ပဋိညာဉ်အကြောင်း ပထမဆုံးပွင့်ပြေချက်ကို ပါရာဒိုက်စ်(ခေင်ဥယျာဉ်)တွင် အာနုထံ ပေးခဲ့ပါသည်။ ထို့ပဋိညာဉ်က ပဋိညာဉ်၏မရှိမဖြစ်အကြောင်းအရာများကို ပွင့်ပြေသည်ဖြစ်ရာ၊ ၎င်းကို “အသက်ရှင်ခြင်းပဋိညာဉ်”(covenant of life)ဟုခေါ်လျှင် ရပါမည်။ ၎င်းက ပဋိညာဉ်ဆိုသည်မှာ အဘယ်နည်း? ဆိုသည်ကို ပြောပြပါသည်။ ဘုရားသခင်သည် ပဋိညာဉ်၏အစိုးရတော်မူသောအရှင်ဖြစ်သည်ဟုလည်း ပွင့်ပြေပါသည်။ ထို့အပြင် ပဋိညာဉ်တွင် လူသား မည်သည့်နေရာမှပါဝင်သနည်းဆိုသည်ကိုလည်း အသေးစိတ်ဖော်ပြပါသည် (ကမ္ဘာ ၁၊ ၂၊ ဟောရှေ ၆:၇)။

ပဋိညာဉ်အကြောင်း ဒုတိယအကြိမ် ကြီးမားစွာ ပွင့်ပြေချက်ကို အာနု အပြစ်ထဲကျဆုံးပြီးတွင် ထပ်ပေးပါသည်။ ၎င်းကို “ကတိတော်နှင့်ဆိုင်သောပဋိညာဉ်” (covenant of promise)ဟုခေါ်နိုင်ပါသည်။ ထို့ပဋိညာဉ်က ဘုရားသခင်သည် သစ္စာရှိသူ၊ ပဋိညာဉ်ကို စောင့်ထိန်းသူ၊ ပဋိညာဉ်ကို မိမိလူတို့ထံ အစိုးရတော်မူသောတန်ခိုး၊ ကယ်လွှတ်ပေးသောကျေးဇူးတော်တို့နှင့် ဆက်၍ တည်ရှိစေသူဟု ဖော်ပြပါသည် (ကမ္ဘာ ၃၊ အထူးသဖြင့် အငယ် ၁၅)။ ထို့ပဋိညာဉ်တွင် ခရစ်တော်ကို ကတိပေးထားသောမျိုးစေ့ (အမျိုးအနွယ် = promised Seed)အနေနှင့်၎င်း၊ ကြီးသောယစ်ကိုပူဇော်မည့်သူအနေနှင့်၎င်း ပွင့်ပြေပါသည် (ငယ် ၁၅၊ ၂၂)။

တတိယအရေးကြီးသောပဋိညာဉ်ပွင့်ပြေချက်ကို နောထံပေးခဲ့ပါသည်။ ထို့ပဋိညာဉ်ကို “ဖန်ဆင်းခြင်းပဋိညာဉ်”(covenant of creation)ဟု အကောင်းဆုံးမှတ်သားကြပါသည်။ ၎င်းအားဖြင့် ဘုရားသခင်က သူ၏ပဋိညာဉ်သည် စင်္ကြံဝဋ္ဌာတလောကလုံးနှင့် သက်ဆိုင်သည်ဟု ပြောပြပါသည်။ လူ့အားလုံးသာပါသည်မဟုတ်၊ ဖန်ဆင်းခြင်းအားလုံးလဲ ပါဝင်ပါသည် (ကမ္ဘာ ၉:၁-၁၇)။ ၎င်းပဋိညာဉ်တွင် ခရစ်တော်ကို ဖန်ဆင်းခြင်းတစ်ခုလုံး၏ ရင်ကြားစေ့ပေးသူနှင့် အရှင်သခင်အဖြစ် ဖော်ပြပါသည် (ကမ္ဘာ ၉: ၁၅၊ ၁၆၊ ကော ၁:၂၀)။

စတုတ္ထပဋိညာဉ်ပွင့်ပြေချက်ကို အာဗြဟံထံ ပေးခဲ့ပါသည်။ ထို့ပဋိညာဉ်ကို “မိသားစုပဋိညာဉ်”(covenant of Family)ဟုခေါ်လျှင် အလွန်သင့်တော်ပါမည်။ အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် ၎င်းက ဘုရားသခင်၏ပဋိညာဉ်သည် အလွန်မိသားစုဆန်သောပဋိညာဉ်ဖြစ်သည်ဟု ယခင်ပွင့်ပြေချက်များထက် ပို၍ရှင်းလင်းစွာပွင့်ပြေနေ၍ဖြစ်ပါသည် (ကမ္ဘာ ၁၅၊ ၁၇)။ စမည်းတော်ဘုရားသခင်သည် အာဗြဟံထံ သားတော်အားဖြင့် သူသည် ယုံကြည်သူမိဘတို့နှင့်သူတို့သားသမီးများ၏ ဘုရားသခင်ဖြစ်တော်မူသည်ဟု ပွင့်ပြေပါသည်။

ပဉ္စမပဋိညာဉ်ပွင့်ပြေချက်ကို အစ္စရေးတို့ထံ ပေးခဲ့ပါသည်။ ထို့ပွင့်ပြေချက်၏အဓိကအကြောင်းမှာ ပညတ်တော်များအားပေးခြင်းဖြစ်သဖြင့် ထို့ပဋိညာဉ်ကို “ပညတ်တော်ပဋိညာဉ်”(covenant of law)ဟု ခေါ်သင့်လှပါသည်။ ၎င်းတွင် ဘုရားသခင်က ပညတ်တော်နှင့်ပဋိညာဉ်သည် တစ်ခုနှင့်တစ်ခု ဆန့်ကျင်ပက်မဟုတ်၊ အတူတကွဖြစ်ကြသည်ဟု ဖော်ပြပါသည် (ထွက် ၁၉၊ ၂၀၊ ဂလာ ၃၊ ၄)။ ဘုရားသခင်က ထို့ပဋိညာဉ်အားဖြင့် ပညတ်တော်များသည် ပဋိညာဉ်လူများဖြစ်ကြသည့် ကျွန်တော်တို့အသက်တာများ၏ အဓိပ္ပာယ်ကိုပွင့်ပြေကာ၊ နယ်နိမိတ်သတ်မှတ်ပေးသည်ဟု အစ္စရေးတို့ကို ပြောပြပါသည်။

ဆဋ္ဌမမြောက်၊ မွေဟောင်းကာလ၏ နောက်ဆုံးသောပဋိညာဉ်ပွင့်ပြေချက်ကို ဒါဝိတ်ထံပေးခဲ့ပါသည်။ ၎င်းကို “နိုင်းငံတော်ပဋိညာဉ်”(covenant of the kingdom)ဟု အကောင်းဆုံးမှတ်သားနိုင်ပါမည်။ ၎င်းအားဖြင့် ဘုရားသခင်က သူ့ပဋိညာဉ်၏ စနစ်တကျရှိမှု (orderly structure)ကို အထူးသဖြင့် ဖော်ပြပါသည် (၂ရာ ၇၊ ဆာ ၈၉)။ ထို့အပြင် ခရစ်တော်၏ထူးခြားသောနေရာမှာ ပဋိညာဉ်၏ အစိုးရတော်မူသောဦးခေါင်း၊ အရှင်သခင်ဟူ၍ဖော်ပြပါသည်။

မွေသစ်ကာလကို ကျမ်းစာက “ပဋိညာဉ်သစ်”(the new covenant)ဟုခေါ်ပါသည်။ လုံးလုံးလျားလျား အသစ်ဖြစ်၍မဟုတ်ပါ။ သို့သော် ပဋိညာဉ်အကြောင်းကို အသစ်ပွင့်ပြေချက်ဖြင့် ပွင့်ပြေနေ၍ဖြစ်ပါသည်။ ယွင်ကကဲ့သို့ နိမိတ်ပုံများ၊ ပုံဆောင်ချက်များဖြင့် မဟုတ်တော့ပါ။ ၎င်းတို့က ညွှန်ပြနေခဲ့ကြသော တကယ့်အရှိတရားများဖြင့် ဖြစ်ပါသည်(ဟောပြော ၈)။ ဤနေရာတွင်၊ နောက်ဆုံး၌၊ ခရစ်တော်သည် သူ၏ကောင်းစိုးမင်္ဂလာများနှင့်အတူ လာခဲ့ကာ၊ နိမိတ်ပုံများ၊ ပုံဆောင်ချက်များအားလုံးကို ပြည့်စုံစေပါသည်။

ယူအခါတွင် ကျွန်တော်တို့သည် ထို့ပဋိညာဉ်၏ နောက်ဆုံးနိဂုံးချုပ်ပြည့်စုံလာမည့်အချိန် (consummation of the covenant)ကို စောင့်နေကြပါသည်။ ထို့အချိန်တွင် ပဋိညာဉ်သည် မိမိ၏ပြည့်စုံခြင်းအလုံးစုံကို ဖြစ်လာစေပါမည်။ ထို့အခါ၊ ဘုရားသခင်၏တော်သည် လူတို့ကြားထဲ ရောက်လာပါမည်။ သူသည် သူတို့နှင့်အတူ နေတော်မူပါမည်။ သူတို့ဘုရားအဖြစ် ရှိနေတော့မည်ဖြစ်သည်။ သူတို့သည်လည်း သူ့လူများဖြစ်ကြမည်ဖြစ်သည် (ဗျာ ၂၁:၃)။

ကယ်တင်ခြင်း၏အစီအစဉ်(The Order of Salvation)

သိသြလောဂျိန္တ “ကယ်တင်ခြင်း၏အစီအစဉ်”ဟု ပြောကြသည့်အခါ၊ ဘုရားသခင်က သူ၏လူများကို သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်အားဖြင့် ပေးတော်မူသော ကယ်တင်ခြင်း၏ ခြားနားသောအစိတ်အပိုင်းများအကြောင်းကို ပြောနေကြခြင်းဖြစ်ပါသည်။ နောက်တမျိုးနှင့်ပြောရမည်ဆိုလျှင်၊ ကျွန်တော်တို့ထံ၌ ဘုရားသခင်ဝိညာဉ်တော်၏လှုပ်ပေးခြင်းကိုဖော်ပြခြင်းဖြစ်သည်။

ထို့သို့ခန့်ကျခွာပေါ်ပြခြင်းနှင့် အကိုက်ညီဆုံးကျမ်းပိုဒ်ကို ရောမဩဝါဒစာ ၈:၂၈ တွင်တွေ့ရပါသည်။ သို့သော် ၎င်းသည် ပင် သိသြလောဂျိအရ အင်မတန်တိကျစွာဖော်ပြသောအစီအစဉ်နှင့် အကိုက်ညီတော့ မဟုတ်သေးပါ။ ဥပမာ၊ ရောမဩဝါဒစာက ကြိုတင်ခွဲခွဲမှတ်သားခြင်းကို ပြောပါသည်။ ၎င်းသည် ကျွန်တော်တို့အထဲတွင်လှုပ်သော ဘုရားသခင်၏အလှုပ်မဟုတ်ပါ။ သို့သော် ဘုရားသခင်က ကျွန်တော်တို့အတွက် ကမ္ဘာမတည်ခင်က လှုပ်ပေးသောအရာသာဖြစ်ပါသည်။

ထုံးစံအားဖြင့် ကယ်တင်ခြင်း၏အစီအစဉ်ကို ဝမ်းဝမ်းစွာဖြင့်သင်ပေးခြင်း၊ ဝန်ခံချက်အတိုင်း ဖော်ပြလေ့ရှိကြပါသည်။ ၎င်းတို့မှာ ခရစ်တော်နှင့်ညီညွတ်ခြင်း၊ အကျိုးအာနိသင်ရှိသောခေါ်ခြင်း၊ ပြောမိတ်စေခြင်း၊ မွေးစားခြင်း၊ သန့်ရှင်း

စေခြင်း၊ ဘုန်းတော်ဝင်စားစေခြင်း စသည်တို့ဖြစ်ကြပါသည်။ အချို့က ခြားနားသောအစီအစဉ်ကို တင်ပြရန်ကြိုးစားတတ်ကြပါသေးသည်။ ဥပမာ၊ ပြန်လည်မွေးဖွားခြင်း(regeneration)နှင့် ယုံကြည်ခြင်း တို့ကို ထည့်သွင်းကြသည်။ မည်သို့ပင်ဖြစ်စေ၊ ထိုသို့ စီစဉ်တကျတင်ပြခြင်းသည် ကျွန်တော်တို့ရရှိသောကယ်တင်ခြင်း၏ ခြားနားသောအစီအစဉ်အပိုင်းများ ဆက်စပ်ဆက်နွှယ်နေကြခြင်းကို နားလည်ရန် ကြိုးစားကြခြင်းများသာဖြစ်ကြပါသည်။ ၎င်းတို့အားလုံးကို ကျမ်းစာထဲတွင် ဖော်ပြထားကြပါသည်။

ထို့ကိုသို့ စီစဉ်တကျဖော်ပြခြင်းကို ပြောကြသည့်အခါ၊ ကြိုတင်နားလည်ထားရမည့်အချက်များရှိပါသည်။

၎င်းစီစဉ်တကျဖော်ပြထားခြင်းများသည် ကျမ်းစာ၏အမြင်(concepts)များကို နားလည်ရန်ကြိုးစားခြင်းသာဖြစ်သည်။ စက်ကရိယာလှုပ်ရှားသလိုမျိုးဖြင့် ဘယ်တော့မှမယူဆရ။ ဖော်ပြထားသော အစီအစဉ်တွင်ပါဝင်သည့် ပထမဆုံးအရာကို စရသည်။ နောက်မှ နောက်တစ်ခု၊ ထို့နောက် နောက်တစ်ခု ထို့သို့ရသည်ဟု မယူဆပါနှင့်။ တကယ်လက်တွေ့ဘဝတွင် ထိုအစီအစဉ်တွင်ပါဝင်သည်များကို တကြိမ်တခါတည်းတွင် လက်ခံရရှိကြခြင်းဖြစ်သည်။ ထို့အပြင် တချို့သောအရာများသည် တခါတည်းဖြစ်သွားသောအရာများ မဟုတ်ကြပါ။ ဥပမာ၊ သန့်ရှင်းစေခြင်းသည် လူတိုင်း ကယ်တင်ခြင်းရရှိနိုင်စေရန်တွင် စတင်ဖြစ်ပွားသည်။ သို့သော် တခါတည်းမဟုတ်၊ ဆက်၍ဆက်၍ ဖြစ်ပွားနေသည်မှာ ထိုသူ သေဆုံးချိန်ထိ ဖြစ်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် ကယ်တင်ခြင်း၏အစိတ်အပိုင်းများအားလုံးသည် တချိန်တည်း တခါတည်း ဖြစ်ပွားကြသည်မဟုတ်ပါ။ ဘဝတလျှောက်လုံး ဖြစ်ပွားနေကြခြင်းသာဖြစ်ပါသည်။ ကျွန်တော်တို့ ခရစ်တော်နှင့်အတူ ကောင်းကင်ဘုံရောက်ချိန်မှသာ ပြီးပြည့်စုံလာမည်ဖြစ်ပါသည်။ ထိုအမှန်တရားများကို အချို့သောသူများက ငြင်းပယ်ကြပါသည်။ ၎င်းတို့ကို ပါမက်ရှင်းဝါဒီများ(perfectionism = ပြီးပြည့်စုံခြင်းဝါဒ)ဟုခေါ်ပါသည်။ ၎င်းတို့က ကယ်တင်ခြင်း၏ အစိတ်အပိုင်းများအားလုံးသည် တကြိမ်တည်းသာဖြစ်ရမည်ဟု ယူဆကြခြင်းဖြစ်သည်။

ရီဖေါမီယံယုံကြည်ချက်ကပြောသော ကယ်တင်ခြင်းအစီအစဉ်တွင် အထူးပြုရမည့်အချက်များ၊ ပြောင်း၍ မရနိုင်သည့်အချက်များ ရှိနေပါသည်။ ဥပမာ - ပြန်လည်မွေးဖွားခြင်း(regeneration)နှင့် အာနိသင်ရှိသောခေါ်ခြင်း(effectual calling)သည် ယုံကြည်ခြင်းမတိုင်ခင် ရောက်လာကြပါသည်။ ထို့အပြင် ပရိုတက်စတင့်တို့၏ ကြိုးပမ်းသောအမှန်တရားဖြစ်သည့် ယုံကြည်ခြင်းအားဖြင့် ပြောဆိုမတ်သည်ဆိုသည်ကို ဆက်၍ထိန်းသိမ်းရန် ယုံကြည်ခြင်းသည် ပြောဆိုမတ်ခြင်းမတိုင်ခင် ရရှိပါသည်ဟု ပြောရပါမည်။ နောက်ဆုံးအနေနှင့် သန့်ရှင်းစေခြင်း မတိုင်ခင် ပြောဆိုမတ်စေခြင်းသည် အရင်ရောက်ပါသည်။

ထို့ကြောင့် မည်သို့သော ကယ်တင်ခြင်းအစီအစဉ်ကို တင်ပြသည့်ဖြစ်စေ၊ အားလုံးက သင်ကိုသင်ပေးရမည့်အချက်မှာ ကယ်တင်ခြင်းသည် လုံးလုံးလျားလျား ဘုရားသခင်ကလုပ်ပေးသောအရာသာဖြစ်သည်။ ဘုရားသခင်က သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော် ၏အစိုးရတော်မူသောလုပ်ကိုင်ခြင်းအားဖြင့် ကယ်တင်ခြင်းကို ကျွန်တော်တို့ထံ ရောက်စေသည်ဆိုသည့်အချက်ကို သင်ပေးရမည် ဖြစ်ပါသည်။ အားလုံးသည် ကျေးဇူးတော်သက်သက်ကြောင့်ဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် ဘုရားသခင်ထံမှသာလာပါသည် (ယောန ၂:၉)။

(Doctrine According to Godliness, Rev. Ronald Hanko၏စာအုပ်မှ ဘာသာပြန်ပါသည်)

+++++

ဧရာမ ၁၃:၁-၁၄ (ဂျိန်းဘုရင်မ)

၁ - လူတိုင်း ပို၍မြင့်သောဩဇာအာဏာများကို နာခံကြပါ။ အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် ဘုရားသခင်၏တန်ခိုးအာဏာမှလွဲ၍ မည်သည့်အာဏာမှ မရှိ၍ဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် ဩဇာအာဏာတိုင်းသည် ဘုရားသခင်က ခန့်ထားခြင်းများသာ ဖြစ်ကြသည်။ ၂ - ထို့ကြောင့် ဩဇာအာဏာကိုနှုတ်သည့် ဘုရားသခင်၏ဥပဒေကို နှုတ်ခြင်းသာဖြစ်သည်။ ထိုသို့နှုတ်သည့်များသည် မိမိတို့၏ပျက်စီးခြင်းကိုသာ ရရှိကြမည်ဖြစ်သည်။ ၃ - အုပ်ချုပ်သူတို့သည် ကောင်းသောအလုပ်များကိုလုပ်ကြသူများအတွက် ကြောက်လန့်စရာ မဟုတ်ပါ။ သို့သော် ဆိုးညစ်သူများအတွက်ဖြစ်သည်။ ဩဇာအာဏာကို သင် မကြောက်ဘဲနေချင်သလော? ကောင်းသည်ကိုလုပ်ပါ။ သင့်ကို ဩဇာအာဏာရှိသူများက ချီးမွမ်းဦးမည်ဖြစ်ပါသည်။ ၄ - အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် အုပ်ချုပ်သူသည် သင်၏ကောင်းခြင်းအတွက် ဘုရားသခင်၏အမှုဆောင်ဖြစ်သည်။ သို့သော် သင်သည် ဆိုးညစ်ခြင်းကိုလုပ်သူဖြစ်လျှင်မူ၊ ကြောက်ရွံ့ပါ။ အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် အုပ်ချုပ်သူသည် ခါးကိုအချည်းနှီးမဲ့ကိုင်သည်မဟုတ်ပါ။ သူသည် ဘုရားသခင်၏အမှုဆောင်ဖြစ်သောကြောင့်၊ ဆိုးညစ်ခြင်းကိုပြုလုပ်သူထံ အမျက်တော်အား အကောင်အထည်ဖော်ခြင်းအဖြစ် လက်စားခြေသူဖြစ်သည်။ ၅ - ထို့ကြောင့် သင်သည် အုပ်စိုးခြင်းကို ဝန်ခံရမည်။ အမျက်တော်ကြောင့်သာမဟုတ်၊ ဩတ္တပ္ပစိတ်ကြောင့်လည်း ဝန်ခံရပါမည်။ ၆ - ထို့ကြောင့် သင် အခွန်ဆောင်ပါ။ အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် သူတို့သည် ဘုရားသခင်၏အမှုဆောင်များဖြစ်ကြသည်။ ထို့အရာကို အဆက်မပြတ်ဂရုစိုက်ရသူများဖြစ်ကြသည်။ ၇ - ထို့ကြောင့် သူတို့နှင့်ထိုက်တန်သည်ကို ပေးဆက်ပါ။ အခွန်ပေးရမည့်သူထံ အခွန်ကိုပေးပါ။ အခပေးရမည့်သူထံ အခကိုပေးပါ။ ကြောက်ရမည့်သူကို ကြောက်ပါ။ ရှိသောရမည့်သူကို ရှိသေပါ။

၈ - မည်သူထံတွင်မူ ဝတ္တရားရှိသည်ကို မကြာမြန်ဘဲ မရှိစေနှင့်။ သို့သော် တဦးနှင့်တဦး ချစ်ကြပါ။ အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် တပါးသူကိုချစ်သောသူသည် ပညတ်တော်ကို ပြည့်စုံစေသူဖြစ်သည်။ ၉ - အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် သင် လင်ရှိသောအမျိုးသမီးနှင့် မပေါက်ပြန်နှင့်။ သင် လူမသတ်နှင့်။ သင် မစိုးနှင့်။ သင် မှားယွင်းစွာသက်သေထွက်ဆိုနှင့်။ သင် ငမ်းငမ်းတက် မလိုချင်နှင့် စသည်တို့နှင့်အခြားသောပညတ်တော်များကို အတိုချုပ်အားဖြင့် ဤသို့ပြောထားချက်တွင် နားလည်သဘောပေါက်နိုင်ပါသည်။ အမည်အား

ဖြင့်ပြောရလျှင် “သင် သင်၏အိမ်နီးချင်းအား မိမိကိုယ်ကိုချစ်သကဲ့သို့ချစ်ပါ။” ၁၀ - ချစ်ခြင်းက မိမိအိမ်နီးချင်းထံ မကောင်းမှုကို မလုပ်ပါ။ ထို့ကြောင့် ချစ်ခြင်းသည် ပညတ်တော်ကို ပြည့်စုံစေ ခြင်းဖြစ်ပါသည်။

၁၁ - ထို့အပြင် အချိန်ကို သိကြပါ။ ယွှအချိန်သည် အိပ်နေခြင်းမှ နိုးရမည့်အချိန်ဖြစ်သည်။ အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် ငါတို့ကယ် တင်ခြင်းသည် ငါတို့ယုံကြည်စကထက် ပို၍ နီးပြီဖြစ်သည်။ ၁၂ - ညသည်ကုန်ခဲ့ပြီ၊ နေသည်ရောက်လှပြီ၊ ထို့ကြောင့် အမှိုက်မှောင် ၏အကျင့်အလုပ်များကို လွှင့်ပစ်ကြမည်။ အလင်း၏ချပ်ဝတ်တန်ဆာကို ဝတ်ဆင်ကြမည်။ ၁၃ - နေတွင်နေသကဲ့သို့ ဇိုးသားစွာအ သက်ရှင်ကြမည်။ သောက်စားမှုရှေးခြင်းနှင့် ဆူပူသောင်းကျန်းခြင်းတို့၌ အသက်မရှင်၊ မတရားသောမေထုန်မှီဝဲခြင်းများနှင့် လျှပ်ပေါ် လောလည်သောနေထိုင်ခြင်းများထဲ၌ အသက်မရှင်၊ ရန်တွေ့ခြင်းနှင့်မနာလိုခြင်းတို့၌လည်း အသက်မရှင်။ ၁၄ - ထို့မှဆန့်ကျင်ကာ သခင်ဇယရှုရစ်တော်ကို ဝတ်ဆင်ကာ၊ အသွေးအသား၏တပ်မက်ခြင်းများကိုပြည့်စည်းဖို့ မထောက်ပံ့ဘဲ နေကြပါမည်။